
1 

 

 
PROTOKÓŁ NR XXXVII/37/2021 

 

z sesji Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 26 stycznia 2021 roku,  
która odbyła się w trybie zdalnym 

 
 

Obrady rozpoczęto o godzinie 16-tej  
Obecnych 21 radnych. 

 

Porządek obrad 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z sesji: nr XXXV/2020 oraz nr XXXVI/2020.  
4. Przyjęcie sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej Mikołowa za 2020 rok.  
5. Temat wiodący: zadania gminy w zakresie ochrony zdrowia. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Reta Śmiłowicka; 
b) przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Okrzei; 
c) ustanowienia pomników przyrody; 
d) porozumienia między Gminą Mikołów a Miastem Łaziska Górne i Gminą Ornontowice; 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy 
Mikołów i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną opłatę przez właścicieli 
nieruchomości za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
f)  uchylająca uchwałę w sprawie regulaminu korzystania z Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych (PSZOK) w Mikołowie; 
g) dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych; 
h) uchylająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutu jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Usług 
Komunalnych w Mikołowie; 
i) Statutu Zakładu Usług Komunalnych w Mikołowie; 
j) wniesienia odpowiedzi do Wojewody Śląskiego na skargę mieszkańca; 
k) nadania nazwy „ul. Waltera Krupy” w Mikołowie.  

 7. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
 8. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
 9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje. 
11. Wolne głosy. 
                                                                                         
Do pkt 1 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska przywitała 
wszystkich uczestników posiedzenia. Otworzyła sesję.  
 
Do pkt 2 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska: 
- przedstawiła porządek obrad. Zaproponowała wprowadzenie zmiany w porządku obrad poprzez 
wniesienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/2018 Rady Miejskiej Mikołowa 
z dnia 27 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałej komisji Rady Miejskiej Mikołowa - Komisji 
Nr 6 ds. Społecznych – druk l); 
- odczytała listę obecności radnych – obecność potwierdziło 20 radnych - stwierdziła 
prawomocność obrad.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad wraz z zaproponowaną zmianą.       
 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
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Do pkt 3 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska przedstawiła protokoły z sesji 
nr XXXV/2020 oraz nr XXXVI/2020. Poinformowała, iż do protokołów nie wniesiono żadnych 
uwag ani zmian. 
Protokoły przyjęto przez aklamację.  
 

Do pkt 4 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska przedstawiła sprawozdania wszystkich 
komisji i poinformowała, że przedstawione sprawozdania zostały przyjęte przez poszczególne 
komisje. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem sprawozdań komisji.        
 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Sprawozdania przyjęto jednogłośnie.  
 
Do pkt 5 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że temat dzisiejszej sesji - 
zadania gminy w zakresie ochrony zdrowia był omówiony na posiedzeniu Komisji Nr 6 ds. 
Społecznych, w którym uczestniczył dyrektor ds. administracyjno-finansowych Centrum Zdrowia 
w Mikołowie p. Marek Popek. W tym temacie materiały złożył Burmistrz Mikołowa oraz prezes 
Centrum Zdrowia w Mikołowie.  

Radny Krzysztof Żur – przypomniał okoliczności przejęcia od Powiatu Mikołowskiego zadań 
opieki zdrowotnej. Skrytykował złożoną przez Burmistrza informację w tym temacie oraz poruszył 
kwestię przepisów prawa dot. zadań poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego w zakresie 
ochrony zdrowia. Stwierdził, iż w sprawozdaniach brakuje informacji od poszczególnych placówek, 
w tym danych dotyczących ilości pacjentów, zatrudnienia pracowników służby zdrowia itp. 
Zaproponował, aby przeprowadzić sondaż nt. zadowolenia mieszkańców z aktualnej podstawowej 
opieki zdrowotnej w Mikołowie.   
 
Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: 
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska – w nawiązaniu do złożonych informacji 
krótko przedstawiła zakresy pojęć „ochrona zdrowia” oraz „podstawowa opieka zdrowotna”; 
- burmistrz Stanisław Piechula – przypomniał, że gmina Mikołów nie dysponuje służbą zdrowia 
gdyż pod tym pojęciem znajdują się wszystkie jednostki świadczące usługi na rzecz ochrony 
zdrowia a jedynym udziałem gminy w tym zakresie jest udostępnianie pomieszczeń na prowadzenie 
tej działalności. Odnośnie propozycji przeprowadzenia sondażu nt. zadowolenia mieszkańców, 
stwierdził, iż powszechnie wiadomo, że pacjenci w całym kraju nie są zadowoleni z obecnej 
sytuacji służby zdrowia.  
- radna Katarzyna Głośna – przypomniała, że prywatne gabinety nie mają obowiązku raportowania 
gminie stanu swojej działalności; 
- radna Grażyna Ostafin – poruszyła problem braku profilaktyki zdrowotnej u dzieci i młodzieży 
w związku z obecną sytuacją pandemiczną. Zadała pytanie, dlaczego Gmina Mikołów nie 
przystąpiła do jesiennej edycji rządowego programu: gimnastyka korekcyjna w szkołach? 
- zastępca Burmistrz Iwona Spychała-Długosz poinformowała, że Gmina Mikołów przystąpiła do 
programu dot. gimnastyki korekcyjnej dla dzieci przedszkolnych; 
- kierownik Biura Aktywności Obywatelskiej Justyna Rudner poinformowała, że z trudnością 
zrealizowano projekt do którego przystąpiono przed wybuchem pandemii, ponieważ nie ma 
możliwości prowadzenia gimnastyki korekcyjnej zdalnie. Nie ma możliwości zwrotu części 
niewykorzystanych środków. W związku z tym do jesiennej edycji projektu nie przystąpiono, gdyż 
w obecnej sytuacji nie było możliwości prowadzenia zajęć; 
- radna Stanisława Hajduk-Bies podziękowała radnemu Żurowi za to, że drąży temat równego 
dostępu wszystkich do podstawowej opieki zdrowotnej. Zadała pytanie, czy Gmina Mikołów 
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wykorzystuje wszystkie możliwości pozyskania środków zewnętrznych z funduszy krajowych 
i europejskich, w szczególności dotyczących problematyki zdrowotnej? 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska 
podziękowała radnemu Krzysztofowi Żurowi za zainicjowanie tego tematu. Stwierdziła, że jak 
wynika z dyskusji temat jest potrzebny do omawiania. Wyraziła nadzieję, że w ciągu roku również 
problematyka ta będzie omawiana na posiedzeniach komisji.    
 
Do pkt 6 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że w obradach uczestniczy 
21 radnych – potwierdziła prawomocność obrad. Przedstawiła projekty uchwał w sprawie: 
 

a) przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Reta Śmiłowicka 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 6 radnych, 
przeciw 0, wstrzymujących 2. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 18 radnych, sprzeciwu nie było, wstrzymujących 3.   
Uchwała nr XXXVII/326/2021 została podjęta większością głosów.   

 
b) przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Okrzei 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymujących 3. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, sprzeciwu nie było, wstrzymujących 4.   
Uchwała nr XXXVII/327/2021 została podjęta większością głosów.   

 
c) ustanowienia pomników przyrody 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 4 
radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Komisja wniosła o ujednolicenie w treści projektu oraz 
w uzasadnieniu podanych obwodów drzew.   

 
Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował, aby 
w uzasadnieniu uchwały w pierwszym akapicie zmienić podane obwody drzew z „287 cm” na „303 
cm” oraz z „225 cm” na „455 cm”. 
   
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz poprawką.      
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.    
Uchwała nr XXXVII/328/2021 została podjęta jednogłośnie.    

 
d) porozumienia między Gminą Mikołów a Miastem Łaziska Górne i Gminą Ornontowice 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisje:  
- nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 2; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymujących 3. 
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Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował, aby nanieść 
poprawki: 
- zmienić podstawę prawną i nadać jej brzmienie:  „Na podstawie art. 18 ust. 1, art. 7 ust. 1 pkt 1 
i pkt 9 w związku z art. 10 ust. 1 oraz art. 74 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym”, 
- w § 4 wyraz „Uchwała” zamienić na „Porozumienie”.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawkami.      
 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, sprzeciwu nie było, wstrzymujących 4.   
Uchwała nr XXXVII/329/2021 została podjęta większością głosów.   

 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 
gminy Mikołów i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną opłatę przez 
właścicieli nieruchomości za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 
radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, sprzeciwu nie było, wstrzymujących 1.   
Uchwała nr XXXVII/330/2021 została podjęta większością głosów.   

 
f)  uchylająca uchwałę w sprawie regulaminu korzystania z Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Mikołowie 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 
radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.    
Uchwała nr XXXVII/331/2021 została podjęta jednogłośnie.    

 
g) dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 
radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, sprzeciwu nie było, wstrzymujących 1.   
Uchwała nr XXXVII/332/2021 została podjęta większością głosów.   

 
h) uchylająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutu jednostki budżetowej pod nazwą Zakład 
Usług Komunalnych w Mikołowie 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisje:  
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0; 
- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.    
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Uchwała nr XXXVII/333/2021 została podjęta jednogłośnie. 
Radny Mateusz Bies głosował za, poza elektronicznym systemem głosowania.  

 
i) Statutu Zakładu Usług Komunalnych w Mikołowie 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska: 
1) poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje:  
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0; 
- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 
2) zaproponowała naniesienie poprawki w dacie załącznika z 15 grudnia 2020 r. na 26 stycznia br. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawką.       
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.    
Uchwała nr XXXVII/334/2021 została podjęta jednogłośnie. 

 
j) wniesienia odpowiedzi do Wojewody Śląskiego na skargę mieszkańca 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że: 
- 31 grudnia 2020 r. do Rady Miejskiej Mikołowa wpłynęło od Wojewody pismo o zajęcie 
w terminie 10 dni stanowiska do zarzutów zawartych w skardze mieszkańca; 

- 7 stycznia 2021 r. przesłała do Wojewody pismo informujące, że najbliższa sesja odbędzie się 26 
stycznia br. po której niezwłocznie stanowisko Rady Miejskiej zostanie przesłane; 

- 8 stycznia br. Wojewoda wystąpił o dodatkowe dokumenty w sprawie – 13 stycznia żądane 
dokumenty zostały do Wojewody przesłane; 

- 12 stycznia br. odbyło się spotkanie przewodniczących klubów radnych oraz radnych 
niezrzeszonych, podczas którego wypracowano propozycję odpowiedzi Rady - wszyscy radni ten 
projekt otrzymali i do dzisiaj mogli złożyć swoje uwagi, propozycje;  

- 19 stycznia br. Wojewoda przysłał dodatkowe pismo informację o żądaniu skarżącego o 
zastrzeżeniu jego danych osobowych.   
 

Radna Stanisława Hajduk-Bies odnosząc się do pkt 3 i 4 załącznika do projektu uchwały 
poinformowała, iż Klub Radnych PiS stoi na stanowisku, że skarżący miał rację, iż nie ma potrzeby 
potwierdzania obecności ustnie oraz głosowania przez podniesienie ręki, gdyż potwierdzenie 
poprzez naciśnięcie właściwego przycisku jest wystarczające. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, sprzeciwu nie było, wstrzymujących 4.   
Uchwała nr XXXVII/335/2021 została podjęta większością głosów.   

 
Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, iż w materiałach w eSesji nie ma załącznika do 
powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska zaproponowała, aby Burmistrz odświeżył 
dokumenty w eSesji.  
 

k) nadania nazwy „ul. Waltera Krupy” w Mikołowie 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że: 
- projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji nr 1 ds. Samorządu – Komisja nie zajęła 
stanowiska; 
- wniosek o nadanie nazwy ulicy był złożony do Rady Miejskiej w dniu 28 stycznia 2020 r. 
- powyższe pismo było rozpatrywane przez Komisję Nr 9 ds. Skarg, Wniosków i Petycji, 
- w dniu 23 czerwca 2020 r. Rada Miejska Mikołowa podjęła uchwałę w sprawie uznania za 
zasadną petycję o nadanie nazwy ul. im. Waltera Krupy, 
- w dniu 5.08.2020 r. do Komisji Nr 9 ds. Skarg, Wniosków i Petycji wpłynęła od Zastępcy 
Burmistrza informacja, że w trakcie przygotowania procedury nadania nazwy ulicy zaistniała 
potrzeba zasięgnięcia opinii Instytutu Pamięci Narodowej, 



6 

 

- w dniu 14.01.2021 r. do Komisji Nr 9 ds. Skarg, Wniosków i Petycji wpłynęła informacja, 
że Instytut Pamięci Narodowej wydał opinię, iż uhonorowanie Waltera Krupy w przestrzeni 
publicznej nie stoi w sprzeczności z zapisami ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub 
innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies poruszyła m.in. kwestie członkostwa p. Waltera Krupy w PPS 
i PZPR oraz braku informacji nt. życiorysu w okresie II wojny światowej. Wystąpiła z wnioskiem 
formalnym o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem powyższego wniosku.       
 

Za przyjęciem głosowało 5 radnych, przeciw 14, wstrzymujących 2.   
Wniosek nie został przyjęty.   
 
Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: 
- radna Aneta Esnekier, 
- radna Stanisława Hajduk-Bies, 
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska, 
- radny Jan Przewoźnik, 
- radna Ewelina Kukla.    
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 4, wstrzymujących 2.   
Uchwała nr XXXVII/336/2021 została podjęta większością głosów.  
 
Pani E.K.-H. podziękowała za podjęcie uchwały.    

  
l) w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/2018 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 listopada 
2018 r. w sprawie powołania stałej komisji Rady Miejskiej Mikołowa - Komisji Nr 6 
ds. Społecznych 

 
Radna Aneta Esnekier zaproponowała, w  treści uzasadnienia do projektu wykreślić słowa „skarg 
i wniosków”, gdyż uchwała dotyczy Komisji ds. Społecznych. 
 
Radna Katarzyna Głośna potwierdziła złożony akces.   
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawką.      
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.    
Uchwała nr XXXVII/337/2021 została podjęta jednogłośnie. 
 
Do pkt 7 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska poinformowała, że:  
- wpłynęła uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie pozytywnej opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu w wysokości 7.933.267,00 zł, przedstawionego w uchwale budżetowej 
na 2021 rok Miasta Mikołów, 
- wpłynęła uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie pozytywnej opinii 
o prawidłowości planowanej kwoty długu Miasta Mikołów, wynikającej z planowanych 
i zaciągniętych zobowiązań, 
- wpłynęło pismo Urzędu Marszałkowskiego, jako odpowiedź na apele Rady Miejskiej Mikołowa 
w sprawie przebudowy DW nr 925 i 928, 
- wpłynęło pismo Wojewody Śląskiego informujące o zmianie swojego stanowiska dotyczącego 
podstaw do badania legalności uchwał podejmowanych przez organy stanowiące jednostek 
samorządu terytorialnego w trybie postępowania skargowego, 
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- wpłynęło pismo jako uzupełnienie do petycji w sprawie zwrócenia uwagi władz gminy na 
zagrożenia ze strony potencjalnie groźnej dla zdrowia szczepionki przeciwko wirusowi COVID -19. 
Do adresata petycji wysłano informację, że petycja do której nawiązuje niniejsze pismo 
uzupełniające, do Rady Miejskiej Mikołowa nie wpłynęło. Sprawa będzie skierowana do Komisji 
Nr 9 ds. Skarg, Wniosków i Petycji, 
- przypomniała radnym, na prośbę p. Ganiek, o przesłaniu swoich zdjęć i biogramów do 
zmieszczenia i publikacji w serwisie „Transparentny Mikołów”, 
- wpłynęło pismo Klubu Radnych OKS informujące o zmianie przewodniczącego Klubu – 
przewodniczącym został wybrany radny Jarosław Sworzeń, 
- wpłynął wniosek anonimowego mieszkańca o udostępnienie wniosku klubów radnych w sprawie 
wniesienia odpowiedzi do Wojewody Śląskiego na skargę mieszkańca – w związku z tym, że 
wniosek nie określa o jakie wnioski klubów chodzi, zaproponowała aby do mieszkańca 
wystosować prośbę o doprecyzowanie wniosku. Propozycję przyjęto przez aklamację.  
- wpłynęła skarga na bezczynność Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za 
odprowadzanie wód opadowych i roztopowych do kanalizacji deszczowej lub ogólnospławnej, 
złożonej do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Zaproponowała, aby wystąpić z wnioskiem 
do Burmistrza oraz Zakładu Inżynierii Miejskiej o zajęcie stanowiska w sprawie do dnia 
10 lutego 2021r. Poinformowała, że możliwe iż będzie potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej w tej 
sprawie. Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Do pkt 8 
 

Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, iż: 
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało przekazane, 
- wszystkie ważniejsze wydarzenia, które miały miejsce w okresie międzysesyjnym znajdują się 
w przekazanym comiesięcznym Informatorze Urzędu Miasta.  
 

Do pkt 9 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że interpelacje złożyli 
radni: 
- Mateusz Bies w sprawie stworzenia w Mikołowie muralu antysmogowego, 
- Jarosław Sworzeń w sprawie wykonania nowej nawierzchni asfaltowej ul. M. Skłodowskiej-
Curie, 
- Ewelina Kukla w sprawie bezpieczeństwa pieszych, 
- klub radnych OKS w sprawie utworzenia plenerowych przewijaków dla maluchów przy placach 
zabaw i miejscach rekreacji w Mikołowie. 
 
Radna Agnieszka Fiola złożyła wniosek o ustawienie na terenie miasta pojemników na plastikowe 
nakrętki. 
 
Radny Jarosław Sworzeń, w imieniu klubu radnych OKS złożył interpelację w sprawie 
zwiększenia wysokości dotacji celowych z budżetu gminy na dofinansowanie kosztów wymiany 
źródeł ciepła dla mieszkańców Mikołowa oraz zróżnicowania wysokości dotacji ze względu na 
rodzaj źródła ciepła. 
 
Radna Aneta Esnekier wraz z Martyną Centkowską-Strzelczyk złożyły interpelację poprawy 
bezpieczeństwa ruchu drogowego na DK44 w Mikołowie (dot. lewoskrętu w ul. Różaną oraz 
uwzględnienia ruchu rowerowego wzdłuż ul. Gliwickiej). 
 
Do pkt 10 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że wpłynęły informacje 
i odpowiedzi na interpelacje oraz wnioski radnych: 
- Michała Rupika w sprawie uciążliwości hałasu emitowanego z SilverClub przy ul. Podleskiej; 
- Jarosława Sworzenia w sprawie utworzenia bibliotek plenerowych, 
- klubu radnych OKS w sprawie utworzenia Zielonego Budżetu Obywatelskiego w Mikołowie, 
- Andrzeja Sukiennika w sprawie naprawy nawierzchni ulicy Malinowej, 
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- Andrzeja Sukiennika w sprawie uzupełnienia tablic adresowych w obrębie Borowej Wsi, 
- Remigiusza Kusia w sprawie wykonania przejścia dla pieszych na ul. Jesionowej, 
- Eweliny Kukli oraz Remigiusza Kusia w sprawie utworzenia Galerii Sportu Mikołowskiego, 
- Jana Przewoźnika w sprawie modernizacji ul. Kuźnickiej, 
- Katarzyny Głośnej w sprawie bezpieczeństwa w okolicy Przedszkola nr 1, 
- Anety Esnekier w sprawie poprawy bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów na ul. Owsianej 
w rejonie przejazdu kolejowego, 
- Jarosława Sworzenia w sprawie wykonania nowych przejść dla pieszych przy ul. Nowy Świat 
i Żwirki i Wigury, 
- Jarosława Sworzenia w sprawie zabudowy lustra drogowego przy budynkach 50-56 przy  
ul. Żwirki i Wigury, 
- Anety Esnekier w sprawie doprecyzowania obszarów polowań w obwodzie łowieckim 
„Cietrzew”, 
- Anety Esnekier w sprawie kreatywnego wykorzystania przestrzeni publicznej, 
- Stanisławy Hajduk-Bies w sprawie transportu bezdomnych do schronisk.  
 
Do pkt 11 
Radna Aneta Esnekier: 
- odnosząc się do odpowiedzi na interpelację w sprawie kreatywnego wykorzystania przestrzeni 
publicznej zaproponowała, aby radni przyłączyli się do akcji i zgłaszali miejsca do pokolorowania 
oraz urządzenia miejsc do kreatywnych zabaw podwórkowych; 
- odnośnie wskazanych do pokolorowania schodów w parku Planty zadała pytanie, czy konserwator 
zabytków wyrazi na to zgodę? 
- zadała pytanie, co oznacza informacja zawarta w informatorze miejskim o wznowieniu decyzji 
dot. przebudowy ulic: Jasna, Brzozowa, Reta? 
- poinformowała o częstych awariach oświetlenia ul. Dzieńdziela - złożyła wniosek o interwencję 
w tej sprawie i poprosiła o rozpoznanie przyczyny takiego stanu rzeczy, zamiast ciągłego "leczenia" 
skutków.                                                         
 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel: 
- odnośnie awarii oświetlenia przy ul. Dzieńdziela – poinformował, iż będzie to sprawdzone; 
- odnośnie pokolorowania schodów w parku Planty – poinformował, że w tej sprawie jest 
w kontakcie z konserwatorem zabytków; 
- odnośnie informacji o wznowieniu przez Wojewodę postępowania o wydanie decyzji dot. 
przebudowy ulic: Jasnej, Brzozowej, Reta – poinformował, iż Gmina uzupełnia dokumentację - 
decyzja powinna być wydana do 26 lutego br. 
 
Radny Jan Przewoźnik: 
- poinformował, iż przy Prezesie Rady Ministrów powstało stanowisko ministra ds. rozwoju 
samorządowego, które objął p. Michał Cieślak. Zadaniem ministra będzie m.in. pozyskiwanie 
środków na rozwój samorządów m.in. poprzez utworzenie funduszu pomocowego oraz utworzenie 
rady samorządowej, której celem będzie wymiana doświadczeń samorządów w sprawach 
gospodarczych, w tym sferze działalności na rzecz tworzenia stref przemysłowych, wsparcia dla 
małych lokalnych przedsiębiorstw, dzielności deweloperskiej, problemów z wzrastającymi 
kosztami odpadów komunalnymi; 
- nawiązując do interpelacji radnego Jarosława Sworzenia w sprawie zwiększenia wysokości dotacji 
celowych z budżetu gminy na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła dla mieszkańców 
Mikołowa oraz zróżnicowania wysokości dotacji ze względu na rodzaj źródła ciepła, poinformował, 
iż dotychczas decyzja o wyznaczeniu terminu wymiany kotłów bezklasowych leży w gestii 
sejmików wojewódzkich, jednakże trwają dążenia do przekazania tej kompetencji radom gmin. 
 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel nawiązując do wypowiedzi radnego Przewoźnika odnośnie 
walki z niską emisją, dodał iż w Poznaniu w celu wyeliminowania niskiej emisji do planu 
zagospodarowania przestrzennego w pewnych kwartałach miasta wpisano zakaz opalania węglem. 
Odnośnie informacji o powołaniu stanowiska ds. rozwoju samorządowego stwierdził, iż od wielu 
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lat współpraca z samorządami opierała się na pracach Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu 
Terytorialnego. W kilku zdaniach omówił efekty tej współpracy. 
 
Burmistrz Stanisław Piechula wyraził nadzieję, że dalsza współpraca z Rządem będzie polegała 
na uczciwym i równym podziale środków, poza sympatiami politycznymi.    
 
Radna Ewa Chmielorz złożyła wnioski: 
- o interwencję w sprawie przejazdów samochodów ciężarowych z nadmierną prędkością ulicą 
Lipcową i Grudniową, 
- o interwencję w sprawie przyspieszenia wycinki zagrażających bezpieczeństwu suchych drzew 
przy ul. W. Polskiego, 
- o umieszczenie znaku zakazu wjazdu samochodów ciężarowych w ul. Sosnową od strony Ogrodu 
Botanicznego. 
  
Radny Jarosław Sworzeń: 
- odnosząc się do otrzymanej odpowiedzi na interpelacje sprawach o wykonanie nowych przejść dla 
pieszych przy ul. Nowy Świat i Żwirki i Wigury oraz zabudowy lustra drogowego przy budynkach 
50-56 przy ul. Żwirki i Wigury, poprosił Burmistrza o wsparcie tej inicjatywy w Starostwie; 
- zaproponował, aby rozpropagować informację o możliwości oddawania zbędnej odzieży do 
punktu zbiórki Stowarzyszenia Centrum Społecznego Rozwoju przy ul. Podleskiej 14 B. 
 
Radny Krzysztof Żur: 
- poruszył kwestię zwiększenia kryterium dochodowego pozbawiającego części osób możliwości  
pomocy w formie darmowych posiłków w Dziennym Domu Pomocy. Zadał pytanie, czy Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej może wyznaczyć punkt, w którym można by było wykupić obiady dla 
niesamodzielnych osób potrzebujących? 
 
W krótkiej dyskusji radny Krzysztof Żur oraz Burmistrz Stanisław Piechula wymienili poglądy nt. 
wpływu polityki na współpracę Rządu z samorządami. 
 
Radny Krzysztof Jakubiec zadał pytanie radcy prawnemu, czy jeżeli klub radnych występuje 
z jakąś sprawą, to czy na piśmie nie powinni być podpisani wszyscy członkowie klubu, a nie jedna 
osoba?   
 
Radca prawny Anna Wierzbica udzieliła odpowiedzi, że jest to zależne od ustaleń regulaminu 
danego klubu radnych. 
 
Radna Ewelina Kukla wystąpiła z wnioskiem o oczyszczenie słupów ogłoszeniowych 
z nieaktualnych informacji. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów dyskusji i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca Rady 
Miejskiej podziękowała za udział w obradach i ogłosiła zamknięcie sesji o godz. 1806. 
Na tym protokół zakończono.  
 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej 
urzędu: https://esesja.tv/transmisja_na_zywo/141/rada-miejska-mikolowa.htm 
Obsługa sesji: 

Przewodnicząca  
(Grażyna Kozicka)                                                                      Rady Miejskiej 
                                                             
(Monika Graca – Kierzkowska)  

(Katarzyna Syryjczyk – Słomska) 
(Katarzyna Pustułka)         


